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                                                              Z á p i  s    č. 2/2020 

                                                     ze schůze předsednictva SPOV ČR 

                                                     konané dne 6. února 2020 

 

Program: 

1) Organizační záležitosti: Projekt MPSV, příprava Valné hromady a semináře „Jak postupná 

centralizace dusí český venkov“, příspěvek pana R. Hanačíka, Národní konference Venkov 2020, 

2) Protierozní vyhláška 

3) LPIS – evidence půdy, možností dotací MZe pro obce 

4) Různé 

 

 

Ad 1)  Schůzi zahájila Veronika Vrecionová, předsedkyně SPOV ČR, uvítala přítomné členy předsednictva 

a hosty. Vyzvala výkonnou tajemnici k dalšímu řízení prvního bodu schůze. 

 

Věra Libichová: připomenula všem vystupujícím o dodržení časového limitu tak, aby bylo možné 

pokračovat od 10 hod v odborném zaměření schůze. 

 

Petra Křivánková: zástupce projektu MPSV . V minulém roce měl průběh projektu pomalejší tempo, letos 

se již plně rozběhl. Nebude se realizovat výběrové řízení na zpracovatele, po dohodě s MPSV, kdy bylo 

v projektu počítáno s výběrovým řízení (hodnota 1 mil. Kč) se přistoupila na úpravu částky do 0,5 mil. K4, 

kdy se nemusí realizovat výběrové řízení. Byl přijat jeden  pracovník do pracovního poměru. Dotazníkové 

šetření v MSK v 6ti obcích. Analytická část dokumentů zpracována pro Bernartice, Jistebník, Smilovice, 

Nižní Lhoty, Staré Město. MPSV schválilo. 

K 31.1.2020 byla zaslána MPSV zpráva o realizaci projektu a 3. žádost o platbu. 

Projekt pro 16 obcí bude k 31.12.2020 hotový. 

Dotazy?: 

Věra Libichová: připomíná, aby všechny dokumenty projektu byly zaslány k archivaci a uložení. 

 

Veronika Vrecionová: poděkovala za zprávu, přecházíme k dalšímu bodu schůze, a sice příprava Valné 

hromady, bude na ni navazovat seminář v jednacím sále Senátu PČR. Tomuto semináři udělil záštitu 

Jaroslav Kubera, který zemřel v minulém měsíci, další záštitu a záležitosti budeme řešit až po zvolení 

nového předsedy Senátu. 

Připomínám, že v minulých letech na valných hromadách jsme vždy měli problémy s usnášení schopností, 

je třeba informovat důkladně členskou základnu a využít možnost hlasování na základě udělených plných 

mocí. 

 

Jan Florian: Programová část semináře „Jak postupná centralizace dusí český venkov“ 

Připravený program:  

1) Posilování venkova prostřednictvím podpůrných program§ a decentralizace v Bavorsku- zajištěno 

vystoupení Dipl.-Ing. Lothar Winkler, vedoucí Úřadu pro rozvoj venkova pro Oberfranken, 

Bamberk 
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2)  Vyšší podíl obcí na rozpočtovém určení daní posiluje venkov - Jihotyrolský svaz obcí, Bolzano (v 
jednání), Jižní Tyrolsko má výhodné RUD, země patřila k Rakousku a pak se připojila k Itálii. Původně 
přidělené RUD zůstalo. Jižní Tyrolsko je jednou z nejvyspělejších částí Itálie. 
3)  Občanská pospolitost, fenomén rozvoje současného venkova - Josef Zoser, bývalý starosta Vesnice 
roku 1998 Jiřetín pod Jedlovou a senátor P ČR. Obec vyhrála v minulosti v kraji v soutěži Vesnice roku. 
Motiv referátu: role venkovské pospolitosti – „Nejsme zaostalí, ale jsme chudí“. 
Ke každému tématu bude prostor na krátkou diskusi. 
15:00 Ukončení semináře 

- Doporučuji i krátkou cestou pozvat zástupce Ministerstva financí a vyzvat zástupce partnerských 

organizací k vystoupení na semináři k jednotlivým tématům (tzn. SMO ČR, SMS ČR, ASZ ČR, NS 

MAS ČR) 

- Navrhuji zahraničním přednášejícím zajistit a uhradit náklady nocležného, přednášející nemají 

žádné jiné nároky na odměnu. 

- Dále doporučuji zajistit vytištění přepisu loňského semináře k Rodině tak, aby výtisky byly 

k dispozici účastníkům na letošním semináři 

Předsednictvo odhlasovalo uvedené body. 

 

Eduard Kavala: je třeba dát obsahovému zaměření dostatečný prostor a celé vystoupení přednášejících i 

dalších vystupujících směřovat k cíli a výstupu – Nejsme zaostalí, ale jsme chudí. 

 

Věra Libichová: dotaz, zda a jakým způsobem zajistíme tlumočení 

 

Jan Florian: doporučuje jednat s ÚZEI Praha a domluvit se s kanceláří Senátu 

 

Veronika Vrecionová: techniku musíme zajistit, objednat, vše mohu zafinancovat, jenom je třeba vše 

domluvit a zajistit. 

 

Věra Libichová: domluvena schůzka s vedoucí kanceláře předsedy Senátu paní Jitkou Boumovou o 

zajištění semiáře. Zašlu písemné pozvánky pro předsedy SMO ČR, SMS ČR, ASZ ČR, NS MAS ČR. 

 

Radomír Hanačík: budu rychlý, naváži na jednání minulé schůze. 14.1. se konal v Senátu Kulatý stůl 

k budoucnosti regionálních železnic. Já jsem se tohoto jednání zúčastnil za SPOV ČR. Problematika 

navazuje na rok 2015, jedná se o další věci mající negativní dopad do venkova. Spojil jsem se s SMS a 

dnes jsem dostal kontakt na odpovědného pracovníka SMS, který se touto problematikou zabývá. S 

kolegou Martiňákem navrhujeme využít prostoru v dubnu k jednání expertní skupiny (lidí, kteří tvořili 

expertní skupinu). V minulosti jsme byli schopni změnit usnesení vlády tak, abychom se dostali do 

procesů. 

Připravím krátký článek na web Spolku. 

Kolega Hroch, radní Jihočeského kraje byl obelhán – usnesení, které se týká trati Tábor – Bechyně 

(Křižíkova dráha), SŽDS že zavedou nový el. Proud a přitom neexistují hnací vozidla. A je to akce za 300 

mil. Kč.  

Na tuto problematiku se zaměřila ve své programové části i Národní konference Venkov 2011. 

Představuji vám publikaci „Management obcí pro zachování veřejné železniční dopravy“, je to analýza 

stavu, citace zákonů a perfektní příručka pro starosty obcí. Vydání bylo dotačně podpořené EU. Do 30.6. 

skončí moratorium, kdy publikace je v době udržitelnosti. Bylo by nutné zajistit další vydání, ale je třeba 

sehnat peníze na její dotisk. Vezmu si to na starost s kolegou Martiňákem. 
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Veronika Vrecionová: poděkovala za příspěvek  

 

Eduard Kavala: Soutěž Vesnice roku a podmínky k podpisu. Komentoval podmínky v nové doplňující 
soutěži  Smart Village - Zlepšení kvality života v obci díky informačním technologiím (v souvislosti se 
zaváděním konceptu chytrá vesnice / Smart Village), např. on-line územní plán, mobilní rozhlas, 
elektronická úřední deska atd. 

Věra Libichová: v podmínkách soutěže Vesnice roku 2020 jsou již zapracovány připomínky z předešlých 
jednání. Tyto podmínky, které jsou připraveny k podpisu byly rozeslány předsednictvu SPOV a KO. Založili 
jsme transparentní účet u Fio banky, na tento účet bylo vloženo 100,-- Kč. Po účetní závěrce budou 
prostředky – zůstatek analytického účtu Vesnice roku převeden z účtu SPOV ČR na tento nový účet a 
poplatky obcí již budou zasílány obcemi na tento nově založený účet. 

Vše bude probráno na Motivačním semináři pro hodnotitele krajských a celostátních hodnotitelských 
komisí 23.4.2020 na MZe. 

25.2. budou na Dni malých obcí podepsány Podmínky soutěže Vesnice roku 2020. Využijeme tohoto 
shromáždění starostů a zástupců obcí ke křestu knihy „Tvář venkova 2019“. Na Dni malých obcí je zajištěn 
pro propagaci soutěže i Spolku stánek, kde budeme mít k dispozici propagační materiály a samozřejmě i 
informace. 

Eduard Kavala: poznatky ze setkání 25ti vítězů v soutěži VR u premiéra a prezidenta ČR. Přítomni byli i 
původní starostové vítězných obcí, po lidské stránce to bylo příjemné setkání. Byl zde i prostor pro diskusi. 
Prezident byl ve velmi dobré zdravotní kondici. Všichni účastníci obdrželi přepis vystoupení prezidenta na 
DVD. 

20.2. bude následovat přijetí vítězů SVR 2019. Dopolední program pro starosty bude v Poslanecké 
sněmovně, po obědě budou starostové na Pražském hradě u prezidenta, po společné večeři je zajištěna 
návštěva divadelního představení. 

Na Hradě se ukázalo, že nemá význam prezidentovi cokoliv nosit, protože vše odloží a nic se nedostane 
k prezidentovi. 

Kniha 25 let SVR byla vytištěna v 20ti výtiscích. Je připravena a stálo by za to, zajistit výtisky pro starosty 
vítězných obcí. Doporučuji a dávám na zvážení, že by vytištění uhradil Spolek. 

Jan Florian: zpráva ze setkání a fotografie jsou již umístěny na webu Spolku 

Věra Libichová: Výroční zpráva za rok 2019 je hotová a připravena do tisku. Členská základna ve srovnání 
s rokem 2018 zaznamenala nárůst o 9 členů. Vzhledem k tomu, že každý rok ubývá počet o členy, kteří 
neuhradili členský příspěvek je i tento malý nárůst pozitivní. 

V roce 2019 přibylo 8 obcí, 6 jednotlivců a ubylo 5 PO, celkem tedy + 9. Na členských příspěvcích byl nárůst 
o 22 300,- Kč. 

Krajské organizace zaslaly zprávy o činnosti, pro příště prosím, aby text byl zaslán obecně  ve „W“, ne 
kopírované soubory s uzamčenými buňkami (vše musím přepisovat) a 2 -3 fotografie s popiskou. Chtěla 
bych všem poděkovat za spolupráci. VZ bude vytištěna nákladem 300 ks, celá pak v elektronické podobě 
na webu Spolku. 

2 publikace jako výstupy z minulého projektu MPSV: Řízení rozvoje obce a Zapojování aktérů do rozvoje 
obce. Doporučuji dotisk těchto brožur tak, aby byly k dispozici starostům obcí, kteří o to budou mít zájem. 
Brožury by mohly být k dispozici i na motivačních seminářích SVR. 

Odsouhlaseno – dotisk brožur 

Národní konference Venkov 2020 

Věra Libichová: do konce února 2020 je třeba zaslat na MZe program NKV 2020 
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Pavla Chadimová: dosud proběhlo několik jednání na Kraji Vysočina ke spolupráci na organizaci 
konference. Uskuteční se hlavní schůzka organizačního výboru ve Žďáru nad Sázavou. 

Konference Venkov 2020 (dílčí plnění B) se uskuteční v termínu 21. – 23. 9. 2020 ve Žďáře nad Sázavou 
(Kraj Vysočina).  

 Témata konference budou následující:  
1.       Zemědělství 3.0 a spolupráce na venkově 
2.       Klimatická změna a péče o krajinu 
3.       CLLD/LEADER a jeho budoucnost 
4.       Rozvoj potenciálu venkova 
 

Návrh exkurzí v rámci Konference venkov 2020 

1. trasa – Aktivní Novoměstsko a okolí 

Čas exkurze můžeme strávit ve Vysočina Areně, kde je mnoho příležitostí a atrakcí.  

Exkurze by zahrnovala krátké povídání o historii Vysočina Areny, bývalého areálu Zlaté lyže, dále by 

mohly být sděleny krátké informace o biatlonovém klubu a následně by bylo možné domluvit střelbu 

z biatlonové malorážky. Je tu také možnost projít si biatlonovou či mountain bike world cup trať.  Dále 

jsou ve Vysočina Areně singletracky, které plní neprodukční funkci lesa. V docházkové vzdálenosti z 

Vysočina Areny se také nachází studánky, jejichž oprava byla realizována v rámci Projektu podpořeného z 

dotací z Programu rozvoje venkova, opatření IV.2.1. Realizace projektů spolupráce MAS Zubří země a 

MAS Rokytná – téma voda a sucho. Dále je možnost navštívit realizované projekty na Novoměstsku, a to 

dle domluvy.  

2. trasa – centrum Eden a okolí Bystřice nad Pernštejnem 

Aktivně strávený čas v centru EDEN (https://www.centrumeden.cz/cs/). Prohlídka budov (Panský dvůr, 

Horácká vesnice a Ekopavilon). Navštívit můžeme také zdejší ekofarmu, součástí ekofarmy je jízdárna – 

vše na domluvě. Je možné různě aktivity nakombinovat dle preferencí.  Vybudování areálu bylo 

podpořeno z ROP Jihovýchod.  

V případě potřeby realizovaných projektů by bylo možné zajistit okruh na Novoměstsku.  

3. trasa – kulturní dědictví – památka UNESCO 

Město Žďár nad Sázavou - Zámek Žďár nad Sázavou – muzeum nové generace – bývalý cisterciácký 

klášter a prohlídka kostela sv. Jana Nepomuckého na Zelené hoře (památka UNESCO) 

4. trasa – zemědělci – potravináři – sklárny 

Zemědělská a.s Krucemburk, akciová společnost – nejméně 5 projektů z PRV přes MAS už z období 2014+ 

do živočišné výroby, rostlinné a do zpracování z prvovýroby (- výrobny uzenářských výrobků), sklárna 

Karlov a sklárna Škrdlovice. Mohla by se přidat cesta na farmu Dvorských v Olešence (chov koz), zakončit 

by se dalo v Přibyslavi – Mlékárenské dny Přibyslav, památková zóna, husitské hnutí, Žižkova mohyla. 

5. trasa – voda, lesy, hospodaření v krajině, komunitní život 

Křižánky – úspěšná obec Vesnice roku, Sklené – zemědělské projekty, Sněžné – Pohádková vesnička 

Podlesí – turistický ruch 

6. trasa – Polná (22 km od ZnS)  - MAS Českomoravské pomezí 

Mlékárna Polná spol. s r.o. – projekt PRV  2019, prohlídka provozu + ochutnávka sýrů + aktivně si mohou 

vyrobit máslo nebo sýr. 

Muzeum Polná - součástí sbírek jsou ucelené fondy „Lékárny U černého orla“, „Staré polenské školy“, 

„Kupeckého krámu“, velký soubor řemesel a ojedinělá sbírka hodin. 

Chrám Nanebevzetí panny Marie – národní kulturní památka (možnost domluvit ukázku hry na varhany), 

Židovské muzeum a synagoga Polná (časová dotace 3 hod. + cesta) 

https://www.centrumeden.cz/cs/
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Eduard Kavala: informoval o své účasti na Ministerstvu kultury na jednání ohledně knihoven. Knihovny 

jsou střediskem komunikace. V současné době je 6000 knihoven, jsou opravené, ale ne všechny jsou 

krásné funkčně.  Obec má na opravu knihovny, ale problémem obcí je  nedostatek finančních prostředků 

na plat knihovníka, tj. cca 700 tis. Kč s odvody na rok, a to je pro většinu obcí velká částka. 

Obecní knihovna by měla plnit funkci nejenom půjčování knih, ale být centrem dění – internet apod. 

 

Radan Večerka: opět se dostáváme k námětům pro konference Venkov, zdůrazňovat  venkov 3.0., 

modernizace venkova, více zaměření na pozemkové úpravy a malé zemědělce, Leader a způsob 

rozdělování peněz. 

 

Veronika Vrecionová: uzavřeme téma, případná diskuse bude možná na závěr schůze. Přecházíme na 

odborné zaměření dnešní schůze a vítá mezi námi: 

Ing. Lindu Stuchlíkovou, ředitelku odboru obecné ochrany přírody a krajiny MŽP, která se zaměří na 

vysvětlení Protierozní vyhlášky a 

Bc. Miloše Dyntara, ze SZIF, vedoucího Oddělení příjmu žádostí a LPIS Plzeňského kraje, který vystoupí na 

téma LPIS – evidence půdních bloků a možnosti dotací pro obce z MZe. 

20. února začne intenzivně pracovat společná pracovní skupina SPOV a SMS pro životní prostředí a 

zemědělství, která se v první řadě zaměří na problematiku odpadů a protierozní vyhlášku. 

 

Ing. Linda Stuchlíková- ředitelka Odboru obecné ochrany přírody a krajiny MŽP: Vyhláška o ochraně 

zemědělské půdy před erozí: 

Vodní erozí je v současné době ohroženo 60% zemědělské půdy, dále ještě 25% půdy je ohroženo 

větrnou erozí. Novela zák. 334/1992, Sb. o ochraně ZPF (2015) 

• Zákaz způsobovat ohrožení zemědělské půdy erozí překračováním přípustné míry jejího 

erozního ohrožení stanovené prováděcím právním předpisem => protierozní vyhláška 

(přípustná míra erozního ohrožení se stanoví na základě průměrné dlouhodobé ztráty půdy vyjádřené v 

tunách na 1 ha za 1 rok v závislosti na hloubce půdy) 

• MŽP zpracovalo ve spolupráci s MZe návrh vyhlášky v r. 2016 

• v roce 2017 proběhlo MPŘ 

• na principu všeobecně uznávané metody dle Universální rovnice ztráty půdy vodní erozí 

(používáno též v KoPÚ – metodika Ochrana zemědělské půdy před erozí, Janeček a kol., 2012) 

nesouhlas agrárního sektoru: nedůvěra k nástroji protierozní kalkulačka, dvojí systém kontroly (dotační 

systém MZE a vyhláška MŽP) – byrokracie! 

nedůvěra v orgány ochrany ZPF a to i přes významné ústupky v MPŘ. 

• 2018 – snaha nalézt řešení 

• MZe – návrh vyhlášky postavený na dotačním systému DZES (nesoulad se zákonem, neprokázaná 

efektivita opatření DZES) 

• 2019 – hledání řešení s akademickou obcí  

➢ shoda na potřebě legislativní ochranu půdy 

• 12/2019 – opakování MPŘ 

2020 – vypořádání MPŘ 

• Návrh vyhlášky 2019: 

➢ bez harmonogramu zpřísňování přípustné ztráty půdy (17 resp. 5 tun/ha/rok) 

➢ bez trvalých kultur a LAKR 
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➢ odložená účinnost pro přípravu - r. 2021 (?) pro přípravu na nový předpis (státní správy i 

zemědělských subjektů) 

Návrh vyhlášky 2019: 

17 tun/ha/rok = velký ústupek, ale dobrý začátek, možno zpřísnit po vyhodnocení účinnosti předpisu 

Připomínky v MPŘ: PRO i PROTI 

• Připomínky MPŘ 2019: 

➢ směřují k potřebě definovat erozní událost, aby byly postihovány pouze případy skutečné eroze a 

nedocházelo ke zbytečnému prověřování zemědělských subjektů. 

➢ Pochybnosti nadále panují nad aplikací Protierozní kalkulačka i odborností orgánů ochrany ZPF, 

které mají dodržování vyhlášky kontrolovat, a přetrvává obava z byrokratické zátěže 

zemědělských subjektů.  

➢ Dále není zřejmé, jak bude vymezen systém podmínek udělování dotací v rámci SZP vůči 

protierozní vyhlášce. Tato připomínka je zcela pochopitelná a MŽP očekávaná. 

➢ Na druhou stranu řada připomínek poukazuje na to, že návrh vyhlášky je velmi mírný a je 

požadováno zpřísnění (např. hodnoty 17 tun/ha/rok). 

Vypořádání MPŘ 2019 (2020): 

Začlenění Monitoringu eroze („filtr“ hodnocených událostí dle vyhlášky, legislativní ukotvení aplikace, 

zapojení SPÚ) 

Protierozní kalkulačka – v současnosti nejpokročilejší nástroj, dosud jako metodická pomůcka 

Nutná efektivní provazba kalkulačky s LPIS 

• Vypořádání MPŘ 2019 (2020): 

➢ Komplementární nastavení vyhlášky a systému zemědělských dotací (v gesci MZe) 

➢ „MPŘ bez předchozí dohody“ 

➢ Protierozní vyhláška musí být společný „projekt“ MŽP a MZe 

Důvody opakovaného předložení návrhu vyhlášky: 

Potřeba chránit zem. půdu jako základní přírodní bohatství naší země (MŽP je gestor zákona o ochraně 

ZPF). Přetrvávající problémy s vodní erozí půdy. Dosud málo účinný (i přes dílčí zpřísňování) systém 

zemědělských dotací. 

Dotace MŽP do zemědělské krajiny 

Operační program Životní prostředí 2014 - 2020 

• Prioritní osa 4: Ochrana a péče o přírodu a krajinu 

✓ tvorba a obnova mezí, remízů,  

✓ stromořadí, mokřadů a tůní 

✓ revitalizace vodních toků 

✓ obnova vodních nádrží 

✓ realizace ÚSES  

✓ projekty nad 250 tis. Kč 

✓ podpora 60 – 100% 

✓ podání žádostí: Agentura ochrany přírody a krajiny ČR 

✓ www.opzp.cz, www.dotace.nature.cz  

1) Program péče o krajinu (PPK) 

2) Podpora obnovy přirozených funkcí krajiny (POPFK) 

✓ výsadby v krajině (remízy, aleje) 

✓ protierozní opatření 

✓ obnova mokřadů a tůní 
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✓ projekty do 250 tis. Kč 

✓ výše podpory až 100% 

 

➢ podání žádostí: Agentura ochrany přírody a krajiny ČR 

➢ www.dotace.nature.cz  

 

Diskuse: Radan Večerka, Eduard Kavala k nedodržení správného obhospodařování půdy  zemědělci. 

Utužená půda, nelze se dohodnout se zemědělci. 

 

Veronika Vrecionová:  zájmu starostů rozumím, nelze ale v připomínkovém řízení opominout zemědělce, 

kteří na půdě hospodaří, ale zároveň jsou i vlastníky půdy. 

Vyhlášku bereme jako pozitivní krok, vítáme, potřebujeme z hlediska ochrany půdy, informace je třeba 

mít průhledné, ne absolutně odborné, ale přístupné zemědělcům v LPIS. Je třeba zjednodušit vzoreček, 

zemědělci nedostanou z LPIS informace, které potřebují. Spolupráce s VÚMOPem. Zatím nedošlo k žádné 

změně. Bojím se, že se vše posune a nic se nezmění.  

Před rokem jednání s ministryní Schillerovou, obracelo se na mě spousta zemědělců – pracovní remízky – 

vracení do přírody; za tyto pozemky zemědělec platí daň z nemovitosti. Řada zemědělců rozorá remízky, 

protože platí velkou daň z půdy, která nic nepřináší, zemědělec se chová ekonomicky. Paní ministryně 

dosud neudělala nic. Je to věc, kdy jdeme proti sobě. Hledejme řešení kalkulačky. 

 

Jan Florian: navrhuje účast Pozemkového úřadu při řešení protierozních opatření. 

 

Linda Stuchlíková: Pozemkové úpravy fungují tak, že i při KPÚ jsou zavedena protierozní opatření. 

Placení daně z nemovitostí vyřešeno – zpráva v LPIS. 

Protierozní kalkulačka – pokud zemědělec bere dotace, zvládne i kalkulačku. 

 

Miloš Dyntar: přepošle Spolku opatření Finanční správy 

 

Otakar Březina: větrná eroze jako největší problém pro obec, problém je, že skrývková půda se nesmí 

vrátit zpět na pole. 

 

Miloš Dyntar, vedoucí Oddělení příjmu žádostí a LPIS Plzeňského kraje (SZIF):  

LPIS je geografický informační systém (GIS), který je tvořen primárně evidencí využití zemědělské půdy. 

1. října 2009 nabyla účinnosti novela zákona o zemědělství, která mj. zavádí do LPIS nové druhy evidencí, 

a to evidenci krajinných prvků, evidenci umístění objektů hospodářství a evidenci obnovy travního 

porostu. 

Veřejný registr půdy (pLPIS) – tato aplikace je určena široké veřejnosti a byla spuštěna 23.10.2009. Její 

spuštění umožnila novela zákona č. 252/1997 Sb., o zemědělství, která uvolnila data LPIS pro veřejnost. 

Veřejný LPIS umožňuje vyhledávání v mapě půdních bloků s podkladem katastru nemovitostí, 

ortotofotomap a dalších mapových vrstvách. Současně umožňuje export dat dle katastrálních území. 

- návod jak se podívat do LPIS, veřejná Portál farmáře, evidence půdy, neveřejná je pro zemědělce. 

Jsou zde i různé návody a informace pro obce. Návod, jak lze nalézt vlastnictví pozemků obce a 

jak se podívat, kdo na těchto pozemcích hospodaří. Zjistí-li obec, že na majetku obce hospodaří 
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zemědělec, se kterým nemá obec pachtovní smlouvu, je třeba zajít na SZIF – OPŽL příslušné pro 

okres, ohlásí podnět a OPŽL vyřeší podle správního řádu. 

- Lze vygenerovat i LV, LPIS zná všechny katastrální území v ČR 

- Podrobný návod jak pracovat s tímto systémem. 

Zákon o zemědělství §3.a.a. a §3. g. (aktualizace DPB) Lze zjistit, zda zemědělec je příjemcem dotace.  

Pokuty a sankce pro zemědělce, kteří porušují zásady dobré zemědělské praxe. Portál eroze spravuje SPÚ 

a VÚMOP. Erozní ohroženost, zvláště pěstování širokořádkových plodin - každé porušení je nutné 

nahlásit na SPÚ. Využívejte portál eroze. Spolupracujeme s obcemi a řešíme. OPŽL přijímá a kontroluje 

žádosti o dotace. Náměty lze posílat na RO SZIF, postoupí se námět Odborům  terénních inspektorů , 

které provádí kontroly na místě. 

Pozemky s plodinami nad 30 ha, lze zjistit.  

Srovnání s Rakouskem – velikosti polí a půdních bloků. U nás nyní velkovýroba. Nová SZP, nebude 

kombinovatelné s precizním zemědělstvím. 

 

Veronika Vrecionová: MZe a naše vláda je proti zastropování dotací, EU tento problém v ČR nevyřeší, je 

to otázka národní.  

 

Miloš Dyntar: vracíme se k dotazu paní předsedkyně, nové tlačítko Podklad pro osvobození daní – Portál 

farmáře -  novinky – informace k zákonu 338/1992 Sb. Zákon o dani z nemovitostí. Zpráva z 20.1. video 

jak postupovat a připravit si formulář k osvobození od daně. Zákres krajinných prvků. 

Poradenství – lze využít pro zemědělce, protože převážná většina zemědělců  nejsou schopni rozumět 

nové erozní kalkulačce. 

Povinnost zemědělců je evidovat přípravky ochrany rostlin a hnojiva. Další přibude bilance živin, dále 

povinnost zaznamenat plodiny, na každém DPB, evidence zda jsou plodiny střídány. 

 

Eduard Kavala: zda je schopno fungovat v normálním režimu tak, aby nedocházelo k poškozování 

zemědělské půdy a při tom nezatěžovalo nadměrně zemědělce. Viz kniha Hospodaření zemědělce z roku 

1930. 

 

Veronika Vrecionová: Propojení systémů MŽP a MZe je možné?  

 

Linda Stuchlíková: obě ministerstva se snaží o shodu a propojení systémů, včetně monitoringu eroze. 

Problém -  rezerva je to, jaká opatření jsou na erozní plochy  nasazena. V SEO je systém až velice tvrdě 

nastavený, opatření nemusí být zas tak účinná. Opatření mnohdy nefungují, výsledek je zatím 

v nedohlednu.  

MŽP – návrh vyhlášky, chce reakci MZe a dopracovat tak, aby vše bylo propojeno co nejjednodušeji. 

 

Václav Bešta: je vidět že vyhláška má za cíl ochranu ZPF. Krajina okolo obce  v intravilánu – jílové podloží, 

pokud přijdou přívalové deště, dochází k ohrožení nemovitostí padajícími stromy. 

 

Linda Stuchlíková: Pozemky nestabilita, nástroje do nového OPŽP intervence – dotace. 

Doporučuje využít vzorových pachtovních smluv pro obce, které jsou  na stránkách VÚMOP. 

 

Dále diskuse ohledně pachtovních smluv. 
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Miloš Dyntar: Dotace z MZe pro obce – Národní dotace 2020 – kapličky: výhradně elektronicky 

komunikace s MZe, ostatní dotace administruje kompletně SZIF, podání žádostí  od 3. do konce února 

2020. 

- Zásady 2020 pro obce nový DT 23, pro ORP zajištění odebraných zvířat – náklady na péči a 

krmení, netýká se ovšem nákladů na krmení odebraných psů. 

 

Veronika Vrecionová: poděkování oběma hostům za jejich vystoupení 

 

Různé: 

Eduard Kavala: dotázat se na MPSV ohledně VPP, přizvat na další schůzi zástupce MPSV záležitosti 

nezaměstnanosti  a zaměstnávání občanů na VPP – je naplánováno na březnovou schůzi.  

Memorandum 

Pozvání na Dny malých obcí, kde budeme prezentovat Spolek a Soutěž vesnice roku. 

 

Veronika Vrecionová: Podepsaná společná deklarace se SMS ČR a  SMO ČR – leden tříkrálová deklarace 

podepsaná předsedy všech tří organizací ohledně novely stavebního zákona, prodlužuje se doba 

stavebního řízení, podařilo se zajistit vznik pracovní skupiny PS, která se bude věnovat stavebnímu 

zákonu napříč politickým spektrem, doufám že skupina dojde k co nejlepšímu výsledku a jednotnému 

postupu, budeme jednat i s Asociací krajů. Přivítám jakékoliv podněty. Spolek je také přizván do této 

pracovní skupiny. 

 

Věra Libichová:  přihlášky do SPOV ČR – Obec Lipová, obec Libovice, obec Raná, obec Žižice,  Ing. Hana 

Váňová (JČK), obec Lazníky (OlK) , Association for SSC, s.r.o., Výbor nezávislého ICT průmyslu, z.s.  – přijetí 

do Spolku odhlasováno. 

Jednání organizačního výboru k přípravě NKV ve Žďáru nad Sázavou– do konce února dát dohromady 4 

nosná témata, připravit dále podklady pro uzavření smlouvy k zajištění NKV 2020 mezi SPOV ČR a SPOV 

KV. 

 

Radomír Hanačík: k Centru sdílených služeb, když vznikal  Projekt meziobecní spolupráce, pomohl jsem 

se zpracováním projektu. Od samého začátku bylo jasné, že projekt směřuje k tomu, vznikají pod SMO a 

bude centralizovat, cíl velká ORP budou čerpat z RUDu budou čerpat peníze velká ORP aby poskytovaly 

služby obcím. Projekt SMO, že tyto typy služeb budou poskytovat MASky mohly tyto služby poskytovat 

celé veřejnosti, MASky nechtějí centra sdílených služeb. Center sdílených služeb, kde je ve Středočeském 

kraji 1046 obcí jich je 8. Chtějí čerpat ze zbytku  rozpočtu kraje  každá 0,5 mil Kč na letošní rok. 

 

Eduard Kavala: ukončení schůze 

 

 

 

Zapsala: PaedDr. Věra Libichová 

Schválila: Ing. Veronika Vrecionová          
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